

FIFTH COMMITTEE

Administrative and Budgetary Questions

CINQUIÈME COMMISSION

Questions administratives et budgétaires

HUNDRED AND FOURTH MEETING

*Held at the Palais de Chaillot, Paris,
on Tuesday, 21 September 1948, at 6.55 p.m.*

Acting Chairman : Mr. H. V. EVATT (Australia).

1. Election of the Chairman

The representative of AUSTRALIA nominated Mr. Wilgress (Canada).

In the absence of other nominations, the ACTING CHAIRMAN declared Mr. WILGRESS (Canada) elected.

The meeting rose at 7 p. m.

HUNDRED AND FIFTH MEETING

*Held at the Palais de Chaillot, Paris,
on Saturday, 25 September 1948, at 10.30 a.m.*

Chairman : Mr. L. DANA WILGRESS (Canada).

2. Election of Vice-Chairman

The CHAIRMAN first expressed his thanks for the honour which had been paid both to his country and to himself by his election as Chairman of the Committee. He was conscious of the heavy responsibilities which rested with the Fifth Committee and with himself, and said that, with the assistance and co-operation of all the members of the Committee, he hoped to be able to carry out the work successfully. He would conduct the discussions in such a way that each item of the agenda would be studied thoroughly, but he would not devote more time than was necessary to any question.

Mr. HSIA (China) proposed that Mr. Galagan (Ukrainian Soviet Socialist Republic) should be elected Vice-Chairman.

Senator ROBERTSON (Canada) and Mr. ROSCHIN (Union of Soviet Socialist Republics) seconded the nomination.

Mr. Galagan (Ukrainian Soviet Socialist Republic) was unanimously elected Vice-Chairman.

CENT-QUATRIÈME SÉANCE

*Tenue au Palais de Chaillot, Paris,
le mardi 21 septembre 1948, à 18 h. 55.*

Président provisoire : M. H. V. EVATT (Australie).

1. Élection du Président

Le représentant de l'Australie présente la candidature de M. Wilgress (Canada).

Il n'y a pas d'autres candidatures. Le PRÉSIDENT PROVISOIRE déclare alors que M. WILGRESS (Canada) est élu Président.

La séance est levée à 19 heures.

CENT-CINQUIÈME SÉANCE

*Tenue au Palais de Chaillot, Paris,
le samedi 25 septembre 1948, à 10 h. 30.*

Président : M. L. Dana WILGRESS (Canada).

2. Élection du Vice-Président

Le PRÉSIDENT exprime d'abord ses remerciements pour l'honneur que l'on a fait à son pays et à lui-même en lui conférant la présidence de la Commission. Il est conscient des lourdes responsabilités qui retombent sur la Cinquième Commission et sur lui-même et déclare qu'il espère mener à bien sa tâche avec l'aide et la coopération de tous les membres de la Commission. Il exprime son intention de conduire les débats de telle manière que la Commission puisse étudier chaque point de l'ordre du jour de façon approfondie, sans lui consacrer pour cela plus de temps qu'il n'est nécessaire.

M. HSIA (Chine) propose la candidature de M. Galagan (République socialiste soviétique d'Ukraine) au poste de Vice-Président.

M. ROBERTSON (Canada) et M. ROSCHINE (Union des Républiques socialistes soviétiques) appuient cette candidature.

A l'unanimité, M. Galagan (République socialiste soviétique d'Ukraine) est élu Vice-Président.